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هدیه به خوانندگان

آیت الله شهید، دکتر بهشتی )ره(: انسان وقتی می خواهد در راه 
خدا انجام وظیفه کند نباید از جنجال ها هیچ پروایی داشته باشد.

پای درس علی)ع(

لزوم عبرت گیری از تاریخ
امام علی)ع(: از کیفرهایی که بر اثر کردار بد و کارهای ناپسند بر 

امت های پیشین فرود آمد، خود را حفظ کنید و حالات گذشتگان 

را در خوبی ها و سختی ها به یاد آورید و بترسید که همانند آنها 

باشید!

نهج البلاغه - خطبه ۱۹2

اخبار ادبی و هنری

مدیر دولتی سینما
 خواستار نادیده گرفتن قانون شد!

مدیر گروه ســینمایی »هنر و تجربه« از برگزار کنندگان جشن خانه سینما 
خواست تا خود را درگیر مجوزهای دولتی نکنند!

به گزارش خبرنگار کیهان، امیرحســین علم الهدی، رئیس گروه دولتی هنر 
و تجربه که به نمایش فیلم های عموما فاقد مخاطب می پردازد، در یادداشتی از 
مدیران جشن خانه سینما انتقاد کرده بود که چرا فیلم های فاقد مجوز سینمایی 
را در این جشن داوری نمی کنند! وی همچنین در مصاحبه با یکی از روزنامه ها 
نیز تأکید کرده که »اصلا چه لزومی دارد خانه ســینما خود را درگیر مجوزهای 

دولتی کند؟« 
حرف های این مدیر دولتی و توصیه او برای زیر پا گذاشــتن قانون توســط 
جشن سینما از ســوی موسوی، یکی از تهیه کنندگان ســینما »عوام فریبانه« 

توصیف شد. 
جای ســوال دارد که چرا این مدیر دولتــی در جهت بازارگرمی برای گروه 
تحت مدیریت خود که شــامل آثاری اغلب بی کیفیت و نازل است که غالباً هم 
بدون مخاطب اکران می شوند، خواستار این شده که یک مراسم سینمایی، قانون 
و مقررات را زیر پا بگذارد؟ این در حالی است که انتظار می رود، مدیران دولتی، 
خود بیشــتر پایبند قانون باشند و نسبت به مجوزهای دولتی، حساسیت لازم را 

داشته باشند.
اجرای آهنگ های جلاد رضاشاه

 توسط یک گروه موسیقی!
یک گروه موسیقی به اجرای آهنگ های جلاد رضاخان قلدر که دستور قتل 
بســیاری از شخصیت های سیاســی و فرهنگی آن دوره از جمله شهید مدرس، 

فرخی یزدی و میرزاده عشقی را صادر کرده بود، پرداخت!
به گزارش خبرنگار کیهان، به تازگی یک آلبوم موســیقی توسط یک مرکز 
موســیقی در بازار منتشــر شده اســت که در آن یک گروه موسیقی به اجرای 
آهنگ های سرپاس مختاری، شکنجه گر و جلاد دوران پهلوی اول پرداخته است. 
نکته قابل تأمل این اســت که حمیدرضا نوربخش، رئیس سابق خانه موسیقی 
نیز یادداشــتی را در ستایش از این آلبوم نوشته و آن را اثری اصیل و ارزشمند 

معرفی کرده است!
گفتنی اســت، رکن الدین مختاری، مشــهور به سرپاس مختاری، در دوران 
دیکتاتوری رضاشاه پهلوی، دستور قتل ده ها انسان بی گناه از جمله شخصیت هایی 
چون آیت الله مدرس، میرزاده عشــقی، فرخی یزدی، حاج اسماعیل عراقی و ... 

را صادر کرده بود. 
جای سوال است که وزارت ارشاد با چه توجیهی اقدام به صدور مجوز برای 
انتشــار آلبوم آهنگ های جلاد و شکنجه گر حکومت اسلام ستیز و صهیونیستی 

پهلوی اول کرده است؟
اجرای آثار هنری 

به یاد شهدای منا در ۷ شهر
»عتیق بیت« ویژه برنامه بزرگداشت بین المللی شهدای حج و منا با نمایش 

و اجرای منتخبی از آثار در هفت شهر کشور برگزار می شود.
این بزرگداشــت از 10 تا 18 شــهریور در مهاباد، لنگرود، قائم شــهر، بندر 

ترکمن، گنبدکاووس، نیشابور و تهران اجرا می گردد.
در مراسم اختتامیه بزرگداشت بین المللی شهدای حج و منا که اول مهر در 
حوزه هنری برگزار خواهد شد، خانواده شهدای این واقعه و جمعی از هنرمندان 

و مسئولان هنری و فرهنگی کشور حضور خواهند داشت.
نوشت افزار ایرانی اسلامی 

به نمایش در می آید
گوشــه ای از تلاش های جبهه فرهنگی انقلاب در حوزه نوشــت افزار ایرانی 

اسلامی رونمایی می شود.
به گزارش خبرنگار کیهان، نمایشــگاه »ایران نوشــت« از دوم تا دوازدهم 

شهریور برپا می شود. 
در این نمایشگاه، مجموعه ای از نوشت افزار با هویت فرهنگی بومی و اسلامی 

در معرض دید عموم  قرار می گیرد.
مراســم افتتاحیه نمایشگاه ایران نوشــت و رونمایی محصولات جدید امروز 
سه شــنبه دوم شهریور ســاعت 10 در مرکز آفرینش های کانون پرورش فکری 

کودکان و نوجوانان واقع در بلوار کشاورز، خیابان حجاب برگزار می شود.
»حقوق بشر آمریکایی« 

رونمایی می شود
در مراسم پایانی نخستین جشنواره هنری حقوق بشر آمریکایی از پژوهش 

محوری جشنواره در قالب کتاب »حقوق بشر آمریکایی« رونمایی می شود.
جواد حاجی پور و اســحاقی محققان و نویســندگان این کتاب ضمن اعلام 
این خبر افزودند: این کتاب شامل گردآوری و مستندسازی مجموعه عملکرد و 
اقدامات ایالات متحده آمریکا در نقض حقوق بشر است که در چهار بخش اصلی 
تدوین شده است و موارد نقض حقوق بشر در داخل کشور آمریکا، عملکرد ضد 
حقوق بشری این کشور در عرصه بین الملل و همچنین اقدامات خصمانه آمریکا 

نسبت به مردم ایران را به شکل مستند روایت می کند.
 متن اولیه این پژوهش در طول برگزاری جشنواره در اختیار هنرمندان قرار 

گرفته است تا از مطالب آن بتوانند در تولید آثار هنری استفاده کنند.
مراسم پایانی نخستین جشنواره هنری »حقوق بشر آمریکایی« روز یکشنبه 
هفت شهریور ساعت 18 در تالار سوره حوزه هنری واقع در تهران خیابان سمیه 

برگزار می شود. حضور برای عموم هنرمندان و اهل فرهنگ و هنر آزاد است.

با ارسال پیامی

 شیخ زكزاكی از اقدامات 
آیت الله اراكی و اعرافی تقدیر كرد

در  نیجریه  شــیعیان  رهبر 
پیامــی از ســخنان و اقدامات 
اعرافی  الله  و  آیت  اراکی  آیت الله 
این کشور  از شیعیان  در حمایت 

تقدیر و تشکر کرد.
محمــد امیــن رئیس موسســه 
شهدای جنبش اسلامی نیجریه که از 
نزدیکان شیخ ابراهیم زکزاکی به شمار 
می آید از پیام رهبر شیعیان نیجریه به 
آیت الله اعرافــی و آیت الله اراکی خبر 

داد. وی تصریح کرد: پس از بازگشــت از ایران با شــیخ زکزاکی تماس گرفتم و 
خبر همدلی و همدردی مردم ایران با شــیعیان نیجریه و همچنین تلاش آنان 
برای آزادی وی را دادم. به گزارش رســا، محمد امین افزود: شیخ زکزاکی از این 
مســئله خوشــحال شــدند و فرمودند: به عزیزان ما در ایران مخصوصا در قم و 
بالاخص دو بزرگوار آیت الله اراکی و آیت الله اعرافی سلام برسانید. آیت الله اراکی 
درباره مظلومیت ما زحمت های فراوان می کشند، و آیت الله اعرافی در خطبه های 

نمازجمعه شان مارا یاد می کنند.

آیت الله جوادی آملی:

قرآن باید در متن درسی 
حوزه های علمیه قرار گیرد

استاد درس خارج حوزه گفت: 
مقاوله نامه ها  و  عقدنامه هــا  تمام 
یک  جلد  کفایه  همین  براســاس 
است که ضرورت دارد قرآن در متن 
حوزه های علمیه قرار گیرد، بعد از 
انقلاب اسلامی بعضی از متون حوزه 
با قرآن در قســمت شاهد مثال ها 

هماهنگی خوبی دارد.
به گــزارش خبرگزاری رســا، این 
در دیدار حجت الاســلام  تقلید  مرجع 
حســین تقی پور، مدیر مدرسه علمیه 

امام حســن عسکری)ع( آمل با اشاره به مطالبی در راستای ره توشه طلاب برای 
پیمودن پله های ترقی و تکامل و چراغ راه مدیران حوزه های علمیه اظهار داشت: 
مدیریت را در حاشــیه کار خود قرار دهید و اصل کار شــما در تالیف، تدریس، 

مباحثه یا گوش دادن به نوار استادی که خود مفید می دانید باشد.
وی ادامه داد: اگر این کار را نکنید به سبب آنکه علوم حوزوی سنگین است، 
دســتاورد شما از بین می رود و ضرورت دارد مدیریت در کنار فعالیت های علمی 
باشد که در پیری نه ذوق می ماند و نه قدرتی برای کارهای اجرایی است که ما و 

کتب علمی و کتابخانه هستیم.
مفسر قرآن کریم تصریح کرد: در حوزه های علمیه دو عنصر محوریِ »از چه 
راهی مطلب را بفهمیم« و »چه مطالبی را بفهمیم« وجود دارد که وجه فارق با 

دانشگاه ها است.
آیت الله جوادی آملی ابراز داشــت: در دانشگاه به صورت عمده از راه حس، 
تجربه و آزمایشگاه سخن می گویند اما آیا می شود »فی قلوبهم مرض فزادهم الله 
مرضا« را از آزمایشــگاه فهمید؛ حوزه می گوید قسمت مهم علم آن است که از 

درون بجوشد و از ابزار حسن و مجاری علم هم نباید غافل باشیم.
اســتاد درس خارج حوزه گفت: یک حوزوی در سطوح عالی با اینکه خارج 
کفایه جلد اول را هــم می گوید اما در عمر تحصیلی خود قرآن را نمی بیند زیرا 
سراسر کفایه جلد اول به قرآن استناد نشده است و همین مطالب کفایه جلد اول 

را به چین و ژاپن هم ببرید آنها نیز قبول می کنند که بنای عقلا است.
این مرجع تقلید بیان داشت: از اینها نماز شب در نمی آید که تمام عقدنامه ها 
و مقاوله نامه ها براســاس همین کفایه جلد یک است که ضرورت دارد قرآن در 
متن حوزه های علمیه قرار گیرد، بعد از انقلاب اســلامی بعضی از متون حوزه با 

قرآن در قسمت شاهد مثال ها هماهنگی خوبی دارد.
آیت الله جوادی آملی خاطرنشــان کرد: امروز مشکل جامعه ما مسائل دقیق 
فلســفی و عرفانی نیســت بلکه به الفبای دین عمل نمی شود و چهارده میلیون 
پرونده در دستگاه قضایی وجود دارد و به مفهوم این است بیست و هشت میلیون 

نفر درگیر هستند.
وی با بیان اینکه اگر خوب دقت کنیم می بینیم همه اینها مربوط به الفبای 
دین اســت و فحش، بوق نابجا، دروغ و کم فروشــی داریم، گفت: در ماه مبارک 
حجم پرونده های دادگستری کمتر است که نشان می دهد دین در این ماه اندکی 

ظهور می کند.
آیت الله صافی گلپایگانی:

تکریم حضرت خدیجه)س( 
تعظیم و تکریم دین اسلام است

گفت:  حوزه  خارج  درس  استاد 
امروز خطبا و وعاظ حوزه های علمیه، 
باید بر روی منابر و کرسی های درس 
تبیین  به  نسبت  خود  علم آموزی  و 
بانوی مکرم اسلام  این  شــخصیت 

عنایت ویژه ای داشته باشند.
به گــزارش خبرگزاری حــوزه، این 
مرجع تقلید در دیــدار با اعضای هیئت 

علمی همایش ملی »صدف کوثر« خاطرنشــان کــرد: حضرت خدیجه)س( به 
عنوان یکی از ســه شــخصیت ممتاز صدر اسلام هســتند که به همراه حضرت 
علی)ع( و حضرت رســول اکرم)ص( بودند و ما وظیفه داریم با برپایی نشست ها، 
همایش ها و کنگره ها، شــخصیت فداکار، ایثارگر و خدمت رسان این بانوی مکرم 
اسلام را به همگان معرفی نماییم. وی بیان داشت: هر چه بگوییم و هر چه انجام 
دهیم  نتوانسته ایم شایســتگی، جایگاه و مقام و منزلت این بانوی فداکار بزرگ 
جهان اســلام  را بیان کنیم، چرا که حضرت خدیجه)س( از همه مال و دارایی 
خود به منظور خدمت به اسلام و ترویج و گسترش آن گذاشت و ما برای تبیین 
شخصیت این بانوی مکرم اســلام هیچ اقدام درخور شأنی انجام نداده ایم و من 
تشکر می کنم از آقایان و شخصیت هایی که متوجه خلأ مهم شدند و تصمیم به 

برپایی چنین همایش عظیمی را گرفته اند.
آیت الله صافی گلپایگانی تأکید کرد: در مورد شخصیت ام المومنین حضرت 
خدیجه)س( هر چه بگوییم  و هر چه بنویســیم برای جامعه بشــری آموزنده و 
نقش هدایتگری دارد، امروز خطبا و وعاظ حوزه های علمیه، باید بر روی منابر و 
کرســی های درس و علم آموزی خود نسبت به تبیین شخصیت این بانوی مکرم 
اسلام عنایت ویژه ای داشته باشند؛ چرا که در صدر اسلام حرکت عظیم اسلامی 

و اشاعه دین توحیدی بر عهده این سه نفر بود و نباید از این مهم غافل باشیم.
اســتاد درس خارج حــوزه ادامه داد: هر چه بیشــتر کار کنیم بدون تردید 
عظمت رسالت الهی پیامبر)ص( را اشاعه داده ایم و عظمت و فداکاری تلاش های 

مجاهدانه حضرت خدیجه را به منصه ظهور کشانده ایم.
ایــن مرجع تقلید با بیان اینکه تکریم حضرت خدیجه)س( تعظیم و تکریم 
دین مبین اسلام است، تصریح کرد: اعضای هیئت علمی این همایش ارزشمند، 
باید با شناسایی آثار و کتبی که به شخصیت حضرت خدیجه پرداخته اند، نسبت 
به جمع آوری و معرفی آنها اهتمام جدی داشــته باشند. هر چه به سیره علمی 
و عملی حضرت خدیجه)س( بپردازیم، بدون شــک به ابعاد مختلف دین اسلام 
پی خواهیم برد و این موجب می گردد، رشــته های مختلفی در راســتای برپایی 
این همایش ملی به وجود آید که از جمله می توان به شخصیت و جایگاه زن در 
اسلام و یا وظایف زنان در اسلام اشاره کرد. وی اظهار داشت: مجموعه ها و مراکز 
علمی به ویژه حوزه های علمیه باید آنگونه که در شأن حضرات معصومین و ائمه 
اطهار)ع( می باشد، نه به صورت یک مورد در سال، بلکه در طول سال برنامه های 
مفصلی پیرامون معرفی حضرات معصومین)ع( داشته باشند و آنگونه که سزاوار 
است به دنیا معرفی کنند؛ چرا که دنیا خوب می شنود و خوب می فهمد؛ بنابراین 

باید جدی و پرتلاش وارد این عرصه شویم.

رئیس جمهوری در مراسم 
گرامیداشت روز پزشک گفت 
تا پایان سال به رشد 5 درصد 

می رسیم.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام 
حســن روحانی روز دوشنبه در 
مراسم گرامیداشت روز پزشک که 
با حضور جامعه پزشکان در سالن 
همایش های ابوریحان دانشــگاه 
شهید بهشتی برگزار شد، افزود: 
یــک جا به پزشــک و یک جا به 
هنرمند بی احترامی می شود، یک 
جا که کنسرتی می خواهد برگزار 
شــود، مجلس قانونگذاری ایجاد 

می شود.
رئیــس قوه مجریــه تصریح 
کرد: ما مجلس شــورای اسلامی 
داریم، هر کســی صبح بلند شد 
و یک تریبونی یافت که نمی تواند 
قانونگذاری کند. وزیر ما هم نباید 
تبعیت کند و باید تابع قانون باشد.
روحانی همچنین اظهار داشت: 
اگر قانونی می خواهد، وضع شود 
نماینــدگان در مجلس شــورای 
اســلامی تصویب می کنند و آن 

را شورای نگهبان تایید می کند و 
پس از آن ابلاغ و عملیاتی می شود 
اما قبل از سیر قانونی، بی قانونی 
خوب نیست. بی قانونی به نام دین 
و دلسوزی برای دین بدتر است، 
ما قانون و مقررات داریم و به آن 

افتخار می کنیم.
وی با بیان اینکه این کشــور، 
کشــور قانون اســت، گفت: در 
کلمــات امام خمینــی)ره( نگاه 
کنیــد، دهها و صدهــا بار تاکید 
شده که حکومت اسلامی حکومت 

قانون است.
خاطرنشان  جمهوری  رئیس 
کرد: اگر قانون مورد بی احترامی 
قرار گیرد سنگ روی سنگ بند 

نمی شود.
روحانــی ادامــه داد: باید به 
اســاتید  پزشــکان،  هنرمندان، 
دانشگاه و دیپلمات هایمان احترام 
بگذاریم، از هر جمله و کلامی در 
رسانه ها استفاده نکنیم. احترام و 

اخلاق به نفع ما و جامعه است.
وی همچنین گفت: گاهی از 
برخی امور در جامعه بسیار متاسف 

می شوم، ما نقد غیرمنصفانه دولت 
را کــم کم تحمل کردیم و به آن 
عــادت می کنیم و وقتی هم یک 
روز حرف بد در رســانه  ای نوشته 

نمی شود، تعجب می کنیم.
رئیس شــورای عالی انقلاب 
فرهنگــی تصریح کرد: در جامعه 
بزرگ ما اگر احترام اقشــاری که 

احترام هستند، خدشه دار  دارای 
شــد زندگــی مردم خدشــه دار 
می شود. مگر می شود در جامعه ای 
درباره دیپلمات های دلسوزی که 
30 ماه شــبانه روز برای کشــور 
تــلاش کردنــد، »آدم همینجور 
دهانــش را باز کنــد و هر لفظ و 

لغتی به کار ببرد«؟

بهتر  را  برجام سلامت مردم 
تضمین کرد

بخش  در  رئیس جمهــوری 
دیگر از سخنان خود تصریح کرد: 
قیمت نفت در شرایط تحریم به 
کمتــر از 30 دلار کاهش یافت، 
کشــورهای مختلف هــم دچار 
مشکلات بسیار شدند که یا رشد 

اقتصادی آنها بسیار پایین آمد یا 
منفی شد اما ما در شرایط سخت 
توانستیم تورم را کاهش دهیم و 

رشد اقتصادی نیز منفی نشد.
روحانی با بیان اینکه سه ماهه 
اول امسال رشد اقتصادی کشور 
4/4 درصد بود، خاطرنشان کرد: 
رشــد صنعت 8/8 درصد است، 
حرکت خوبی شروع شده و پیش 
بینی ما تا پایان امســال رشد 5 

درصد است.
وی خطاب به جامعه پزشکی 
تاکید کرد شما می توانید قضاوت 
کنید که پس از برجام آیا تجهیزات 
پزشکی یا دارو راحت تر به دست 
ارتباطات  تر،آیا  می آید یا سخت 
دارو سازهای ایرانی با بخش های 
داروســازی خارجی بهتر شده یا 

دشوارتر.
رئیس قوه مجریه تاکید کرد: 
حداقل نکته ای که می توان گفت 
این است که برجام سلامت مردم 
را بهتــر تضمین کــرد. علاوه بر 
اینکه در بخش های دیگر ســبب 

عزت مردم شد.

خارجه  وزارت  سخنگوی 
 2 »سفر  گفت:  کشــورمان 
دیپلمات به غرب کشــور با 
بوده  توریســتی  و  مجــوز 
است«. این در حالی است که 
براساس اطلاعیه سپاه استان 
کردستان، این دیپلمات ها به 
نظامی  اماکن  از  فیلمبرداری 
اقدام کردنــد و هنگامی که 
دستور ایست به خودرو داده 

شده، از محل متواری شدند.
نخستین نشست خبری بهرام 
قاسمی ســخنگوی جدید وزارت 
امور خارجه  پیش از ظهر دیروز 
)دوشــنبه( در محل وزارت امور 
خارجه و با حضور اصحاب رسانه 

برگزار شد.
قاســمی در پاســخ به سوال 
خبرنــگاری در مورد روابط ایران 
و انگلیس گفــت: یکی از اهداف 
سیاســت خارجی این است که 
روابط خود را ارتقا دهیم. در مورد 
رابطه با انگلیس باید بگویم هر دو 
سفارت فعال داریم و امکان ارتقا 
روابط به سطح سفیر وجود دارد.

 پیگیری برخی طلب ها 
در دادگاه لاهه

وی در پاســخ به سوالی در 
مورد طلب دولت ایران از آمریکا 
نمایندگان  برخــی  اظهارات  و 
مجلس اظهار داشت: ابتدا باید 
دید برخی نمایندگان منظورشان 
کدام طلب است؟ برخی ممکن 
اســت حل شده باشند و برخی 
هم هنوز پرونده شــان باز است.

البته برخــی طلب ها در دادگاه 

لاهه پیگیری شده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه 
در خصوص بازداشت 2 دیپلمات 
خارجی در ایران گفت: سفر آنها 
به منطقه با اطلاع  وزارت خارجه 
صورت گرفته است و وقتی وزارت 
خارجــه در جریان اســت دیگر 
ارگان ها هم در جریان هســتند. 
طبق اطلاعات بنده تخلف خاصی 
استانداری  صورت نگرفته و بعداْ 

اطلاعیه ای صادر کرد.
وزارت  قطعاْ  افزود:  قاســمی 
خارجــه از قوانیــن خــود برای 
دیپلمات ها استفاده خواهد کرد و 
اگر مستنداتی ارائه شود پیگیری 

خواهد شد.
وی خاطرنشــان کــرد: باید 
تصریح کنیــم که دیپلمات هایی 
کــه در ایران هســتند با اطلاع 
وزارت خارجه به همه جای کشور 
می توانند ســفر کننــد که این 
ســفرها کاری یا تفریحی است و 
این سفرها هم هیچ منعی ندارد.

به گزارش نســیم، قاســمی 
تصریح کرد: همه ما امروز دوربین 
در دســت داریم و اگــر تخلفی 
صورت گرفته شود حتما برخورد 
خواهیــم کرد اما تا جایی که من 
می دانم سفر توریستی بوده است.

در پاســخ به اظهارنظر آقای 
قاســمی بایــد گفت: براســاس 
اطلاعیه ســپاه استان کردستان، 
این دیپلمات هــا ]یک دیپلمات 
دیپلمــات  یــک  و  انگلیســی 
فرانسوی[ در سفر به کردستان، 
بــه فیلمبــرداری از پادگان های 

نظامی اقدام کردند. نیروهای سپاه 
سقز فیلمبرداری های مشکوک این 
خودرو از مجموعه های نظامی را 
زیر نظر گرفته بودند و هنگامی که 
دستور ایست به خودرو دادند، از 
محل فیلمبرداری متواری شدند.  
مقام اطلاعات سپاه با اشاره به 
این موضوع گفت: در طول مسیر، 
این خودرو 3 ایســت بازرسی را 
بدون توقف رد کرد که در نهایت 
در نزدیکی روستای ایرانخواه سقز 
در تــور امنیتی اطلاعات ســپاه 
گرفتار شد و سرنشینان مجبور به 

متوقف کردن خودرو شدند. 
وی افــزود: پــس از انجــام 
اســتعلامات از اســتان و تهران 
مشــخص شــد این خــودرو و 
افراد تنها مجــوز اقامت در هتل 
آذربایجان و هتل شادی سنندج 

را داشته اند و انجام فیلمبرداری از 
مجموعه های نظامی ارتش و سپاه 
و رودخانه های مرزی غیرقانونی و 
نامحسوس بوده است که پس از 
متوقف کردن خودروی آنها توسط 
نیروهای امنیتی سپاه، دوربین آنها 

ضبط شد.
ســخنگوی وزارت خارجه در 
مورد مسائل بحرین و تحت فشار 
بودن شــیعیان از سوی حکومت 
آل خلیفه در این کشور گفت:  ما 
در مسائل داخلی کشورها دخالت 
نمی کنیم ولی آن چه که در مورد 
شیعیان در این کشور رخ می دهد 
موضوع تلخی اســت و دولت این 
کشور برای سرپوش گذاشتن بر 
مشکلات داخلی که دارد، شیعیان 
را سپر این مشکلات کرده است.

قاســمی همچنین در پاسخ 

به ســوالی در مورد طرح برخی 
انتقادها نسبت به دولت و عملکرد 
وزارت امور خارجه در سیاســت 
خارجی اظهار داشت: ما کشوری 
چندصدایی هستیم و نظرات نیز 

مختلف هستند.
 عربستان دچار توهم است

وی در پاســخ به ســوالی در 
با گروهک  رابطه عربستان  مورد 
گفت:  نیز  منافقین  تروریســتی 
عربســتان دچار یک توهم جدی 
اســت و بــا توجه به مشــکلات 
داخلی و خارجی دســت به یک 
حرکات نابخردانــه می زند و راه 
به جایی هم نخواهد برد و هرجا 
یک زخــم چرکیــن می بیند بر 
با  آن دست می گذارد.این کشور 
گروهک تروریستی منافقین چنین 
ارتباطاتی برقرار می کند اما بداند 

که ثبات و امنیت منطقه به نفع 
خود آنها نیز هست.

سخنگوی وزارت امور خارجه 
همچنین در پاســخ به سوالی در 
مورد برجام و اجرای آن از سوی 
طرف مقابل گفت: طبق تفاهمات 
در برجام کمیسیونی برای پیگیری 

روند اجرای آن وجود دارد. 
اجرای  عدم  افزود:  قاســمی 
تعهدات در قالب این کمیسیون 
پیگیــری خواهد شــد و ممکن 
اســت برخی موارد وجود داشته 
باشــند که ما از آنها به بد عهدی 
یاد می کنیم و قطعــاْ این موارد 

رسیدگی خواهند شد.
 کمیته پیگیری فاجعه منا 

فعال است
وی در پاسخ به سوالی در مورد 
پیگیری حقوقــی فاجعه منا هم 
این فاجعه هرگز فراموش  گفت: 
نخواهد شــد و باید مفتوح بماند 
تــا حق و حقوق پیگیری شــود. 
کمیته پیگیری فعال است و کار را 
بررسی می کند که بتواند از لحاظ 
حقوق بین الملل این مســئله را 

پیگیری کنند.
سخنگوی وزارت امور خارجه 
در پاســخ بــه ســوالی در مورد 
ســفر آتی محمدجواد ظریف و 
هیئــت ایرانی به آمریــکا برای 
شرکت در اجلاس مجمع عمومی 
نیز گفت: ظریف  ســازمان ملل 
به مجمع عمومی ســفر می کند 
و ملاقات هایی بــا همتایان خود 
خواهد داشت البته جزییات این 

دیدارها هنوز مشخص نیست.

سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری:

سفر دیپلمات ها به غرب كشور با مجوز و توریستی بوده است! 

اهدای بیش از 70 مدال المپیادهای علمی
 نخبگان دانشگاه شریف به رهبر انقلاب

رئیس جمهور در مراسم گرامیداشت روز پزشک: 

تا پایان سال به رشد 5 درصد می رسیم

رئیس ســازمان بســیج 
کرد:  تاکیــد  مســتضعفین 
اعترافات  از  معتبری  اســناد 
جاسوسان آمریکایی دستگیر 
برای  که  داریم  ایران  در  شده 
مساجد  کانون  کردن  ســرد 
کرده اند  توطئه  و  برنامه ریزی 
و با کمک نفوذی ها این کار را 

انجام داده اند.
سردار محمدرضا نقدی رئیس 
ســازمان بسیج مســتضعفین در 
اولین جشنواره برترین های مساجد 
استان تهران، که در حسینیه فاطمه 
الزهرا)س( ســپاه سید الشهدا)ع( 
برگزار شد، گفت: آنجایی که همه 

آحاد جامعه گردهم می آیند و پیوند 
انســان با خدا و دیگــران صورت 
می پذیرد مســجد اســت. مسجد 
کانون اصلی ارتباط با خدا و ارتباط 

با دیگر مؤمنین است. 
وی تصریح کرد: مسجد پر رونق 
و پرجمعیــت در محله، جامعه ای 
با صفا، امــن، آرام و تعالی بخش 
را ایجــاد می کند، در حالی که در 
محله هایی که مسجدی نیست یا 
مســجدش بی رونق و کم جمعیت 
اســت، جامعه ای گسســته و پر 
مشکل خواهد بود و کسی به فکر 

حل مشکلات آن نیست.
نقدی با بیان اینکه دشــمنان 

اسلام اصل مبارزه با مسجد برای 
حذف اسلام در دســتور کار قرار 
داده، خاطرنشان کرد: امروز سالروز 
آتش زدن مسجد الاقصی به دست 

صهیونیست ها است، صهیونیست ها 
مدت ها با اجرای برنامه های مختلف 
برای تخریب مساجد تلاش کرده 
و می کنند، چرا که همین مساجد 
اســت که سبب شــده مسلمانان 
فلسطین ســر پا ایستاده و هویت 

خودشان را حفظ کنند.
وی به تخریب مساجد توسط 
اســتکبار و ایادی آن اشاره کرد و 
گفت: اســتکبار به رهبری آمریکا 
در جایی که می تواند مســجد را 
ویران می کند و آنجا که دســتش 
نمی رسد سعی می کند مسجد را 
از ارزش های اصیل تهی کند و آثار 
اجتماعی مســجد را از بین برده و 

تبدیل به یک عبادتگاه فردی کند.
بســیج  ســازمان  رئیــس 
مستضعفین تخریب و آتش زدن 
مساجد در بوسنی و هرزگوین، غزه، 
یمن، سوریه و... را مشهود دانست 
و افزود: برای تهی کردن مســجد 
از ارزش ها، توطئه دشمن مشهود 
نیست؛ اسناد معتبری از اعترافات 
جاسوسان آمریکایی دستگیر شده 
در ایران داریم که برای سرد کردن 
کانون مساجد برنامه ریزی و توطئه 
کرده اند و با کمک نفوذی ها این کار 

را انجام داده اند.
به گزارش فارس وی با تأکید 
بر اینکه دشمن می خواهد مساجد 

کانــون حل مســائل اجتماعی و 
نباشــد، گفت: تحصیل  فرهنگی 
و مدرســه در بطن مساجد بود و 
کسانی که با هدایت دشمنان اسلام 
و بــا الگوگیری از غرب، مدارس را 
از مساجد جدا کردند، مسیر جامعه 
را تغییر داده و بارزترین نتیجه اش 
امروز ترویج علوم انســانی غربی و 
انحراف افکار و اعتقادات در جامعه 
ما اســت. نقــدی در پایان تاکید 
کرد: عوامل نفوذی دشمنان اسلام  
و انقلاب، ســعی دارند پیشــرفت 
فرهنگی را در مؤسســات دیگری 
خارج از مساجد تعریف شود و برای 

این تلاش زیادی می کنند.

سردار نقدی اعلام کرد

اعتراف جاسوسان آمریکایی دستگیر شده به تلاش برای سرد كردن كانون مساجد

رزمندگان و جوانان ما در عملیات 
طریق القدس توانستند بستان را 

آزاد کنند.
وی خطاب به دانشــجویان و 
نخبگانی کــه مدال های خود را 
به رهبری تقدیم کردند، گفت: از 
اینکه مدال های خودتان را تقدیم 
به ولی امر مسلمین می  کنید، از 
شما قدردانی می کنم و این حرکت 
بزرگ را به شما تبریک می گویم.

کاظمینــی تصریــح کــرد: 
می دانیــم جوانان مــا در حوزه 
علــم و پژوهش و فرهنگ، آینده 
خوبی را برای کشور رقم می زنند 
و ان شــاءا... با وجود این جوانان 
بتوانیم قله های بلند را فتح کنیم.
در ادامه این مراسم تعدادی 
از دانشجویان و نخبگان دانشگاه 
صنعتی شریف به بیان نظرات و 

پیشنهادات خود پرداختند.

صبح دیروز طی مراسمی 
جمعی از دانشجویان و نخبگان 
دانشگاه صنعتی شریف بیش 
از 70 مدال المپیادهای علمی 
به  را  و جهانی خود  کشوری 
انقلاب تقدیم  رهبر معظــم 

کردند.
به گزارش فــارس، در ابتدای 
این مراســم فرمانده سپاه محمد 
رسول الله گفت: به نظر من امام)ره( 
و رهبــر معظم انقــلاب به همه 
جوانان به خاطــر این اقدامی که 
صورت گرفته عرض تبریک دارند 
و اینکه تربیــت نیروهای انقلابی 
باعث شده امروز جوانان ما چنین 
افتخاراتی در المپیادهای علمی به 

دست آورند، جای تقدیر دارد.
ســردار کاظمینی با اشاره به 
در هشت  جوانان  رشــادت های 
ســال دفاع مقدس، گفت: امروز 
هم مثل همان زمانی اســت که 

امیرعبداللهیان با بیان اینکه در 
مذاکرات موضوعی نبوده که پنهانی 
مذاکره شده و در سایت های خارجی 
رسانه ای نشده باشد، گفت: کار ما 
بدون دیپلماســی رسانه ای تقریباً 
صفر است و من اطلاع دارم که چه 
تقســیم کاری بین دولت آمریکا، 
کنگره و ســنا برای دست اندازی 

آمریکا در برجام انجام شد.
مجلس  بین الملل  امــور  مدیرکل 
شورای اسلامی با اشاره به ظرفیت های 
دیپلماسی پارلمانی در مجلس شورای 
اســلامی گفــت: فرصت خوبــی برای 
استفاده از دیپلماسی پارلمانی در مجلس 
وجود دارد که این به نبوغ شخص آقای 
لاریجانــی برای اســتفاده از آن برمی 
گردد. در کمیسیون امنیت ملی نیز این 

استعداد و فرصت هست.
وی ادامه داد: من اطلاع دارم که در 
موضوع برجام و مذاکرات هسته ای چه 
تقسیم کاری بین دولت آمریکا و کنگره 

و ســنا انجام شــد، ممکن است برخی 
معتقد باشــند دولت آمریکا می خواهد 
برجام به نتیجه برسد اما در کنگره و سنا 
عواملی از دموکرات ها و جمهوری خواهان 
حضــور دارند که نمی خواهند برجام به 

نتیجه برسد.
حسین امیرعبداللهیان با اشاره به 
اهمیت جایگاه دیپلماسی در جهان اظهار 
داشت: چطور آمریکا با تقسیم کار بین 
مجالس خودش و کاخ سفید، توانسته 
برجام را با دست اندازهای جدی مواجه 
نماید؟ در حال تمرکز در این مسئله ایم 
که چگونه می توانیم در تقویت دیپلماسی 
رســمی کشــور از دیپلماسی پارلمانی 

استفاده کنیم.
مدیر امور بین الملل مجلس شورای 
اســلامی با بیــان اینکــه کار ما بدون 
دیپلماســی رسانه ای تقریباً صفر است، 
افــزود: در دنیــای فعلــی و در دنیای 
ارتباطــات کنونی، 99 درصد مســائل 
خبری و مســائل محرمانــه خبری در 

سایت ها قابل دسترسی است و جزء خیلی 
کمی از مذاکرات در دنیای کنونی پنهان 
است. من در این 5 ،6  سال موضوعی را 
ندیده ام که ما مذاکره پنهان کرده باشیم 
حتی در خارج از ایران در سایتی منتشر 
نشده باشــد و ما متعجب می شدیم از 
اینکه در پشت درهای بسته با چند نفر 
به مذاکره می نشستیم و بعد می دیدیم 
که این مطالب در سایت های خارجی و 

بعد در داخل کشور منتشر شده است.
وی در گفت وگو با فارس با تأکید 
بر اینکه کار ما چه در عرصه دیپلماسی 
رسمی چه دیپلماســی پارلمانی بدون 
دیپلماسی رســانه ای در جهان کنونی 
تقریباً هیچ اســت، تصریح کرد: 90 تا 
95  درصد برد کار دیپلماسی رسمی یا 
پارلمانی ما در اختیار رسانه است و آن 
5 درصد است که دیگر هنر ماست که 
یا آن را کاملًا خراب می کنیم یا به خوبی 
از این بستری که شما رسانه ها برای ما 

فراهم می کنید استفاده می کنیم.

امیر عبداللهیان:

دولت آمریکا با دیپلماسی رسانه ای و تقسیم كار 
با كنگره برجام را با موانع جدی مواجه كرد
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